

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



李卫中 教授 历任河北矿冶学院党委副书记、副院长；河北科技师范学院党委书记、华北煤炭医学院党委书记等职；现任唐山师范学院党委书记；曾任唐山市心理卫生协会理事长。先后主编、参编著作6部，策划电视片1部，发表学术论文多篇；获省哲学、社会科学二等奖一项、三等奖一项、思想政治工作创新奖一项。



中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH

2013年 第21卷 第9期
Volume 21 Number 9 September 2013

9

中国健康心理学杂志 2013年第21卷第9期

目 次

精神卫生

- 偏执型精神分裂症康复期患者自杀意念与认知损害状况 孔永彪 王华侨 张津津等(1281)
住院精神病患者攻击行为的临床特征 汪毅 甘明远 (1283)
社区不同人群歧视精神疾病患者的比较分析 郑宏 陈思路 郑凤佳等(1285)
高剂量奥氮平治疗难治性精神分裂症的疗效 成军 李红 石玉中 (1287)
小剂量氯碘必利联合利培酮治疗首发精神分裂症阴性症状随对照研究 吕伟 李美花 刘林晶 (1290)
首发、未经药物治疗的抑郁症患者胰岛素抵抗水平 张启林 翟江 (1292)
抑郁患者情绪调节灵活性的作用 高瞻 李新天 许律琴等(1294)
文拉法辛缓释剂与盐酸舍曲林治疗抑郁症对照研究 张东坡 张卫青 施玉梅等(1297)
中庸思维与抑郁症状之关系 高瞻 蔡华玲 唐淦琦等(1298)
工娱治疗对慢性精神分裂症临床效果评价 张景彦 齐红梅 宋改芹等(1301)
体能训练缓解住院恢复期精神病患者焦虑的作用 潘德红 周朝当 胡玲智 (1302)

心身医学

- 聚乙二醇干扰素 α -2a联合利巴韦林治疗慢性丙型肝炎调查及心理干预 宋仕玲 周洪清 尹淑芬等(1304)
产后抑郁症患者的述情障碍与抑郁症状的相关分析 毛庆娟 高飞 张高峰等(1307)
伴发焦虑/抑郁的偏头痛患者血清C-反应蛋白的水平 朱军 (1309)
产后与非产后抑郁症患者听感觉门控的对比 黄平 陈玖 唐英 (1311)

职业心理

- 军人躯体化水平与情景特质消极应对方式 张梁 张理义 徐亚金等(1313)
军队医院护士心理健康状况及应对方式 史瑞洁 朱霞 肖玮等(1316)
基础教育教师主观幸福感及其影响因素 周旻 张涛 (1318)
精神病院医护人员对死亡的态度及其影响因素 班春霞 高红艳 吴会敏等(1320)
县城医务人员人格与社会支持的相关研究 梁丹 (1322)

心理评估

- Wagnild-Young心理弹性量表(RS-11)中文版的信效度检验 高志华 杨绍清 Juergen Margraf等(1324)
心理一致感利兹堡简短版(SOC-L9)中文版的信效度检验 高志华 杨绍清 Juergen Margraf等(1327)
高校学生社团会员心理契约问卷的编制 谢菊兰 马红宇 张晓翔等(1329)

心理干预

- 团体心理辅导对流动儿童的影响效果 张巧玲 张曼华 来源等(1333)
神经语言程式学团体辅导对高校新生网络成瘾倾向的效果 郑诚 朱剑宇 李鸣 (1336)
综合技能训练对精神分裂症康复效果2年随访研究 于青 翟金国 赵靖平等(1340)
综合心理训练对军官心理健康状况的影响 刘寒凌 季明江 邹来智等(1343)
心理干预对乳腺癌患者认知情绪调节的影响 裴艳 董晓晶 张男等(1346)
心理治疗对创伤骨折患者心理状况的效果研究 安颖奇 安玉辉 何荣霞等(1347)
团体辅导对青少年复原力的作用 徐敏 (1349)
责任制分组护理在抑郁症患者中的应用 张素娟 金琪 许瑞芬等(1350)
舒适护理在妊娠剧吐中的应用及效果评价 刘宁 高燕 (1353)
绘画治疗对精神分裂症患者自尊水平的影响 张传海 孟文静 贺朝晖 (1355)

心理干预对癌症患者家属负性情绪的影响	王玲玲 薛云珍 牛润桂	(1356)
心理护理对功能性消化不良疗效及不良情绪的影响	贾碧慧 吕荣香 郭凤英	(1360)
主动干预对高中生心理健康状况的影响	姚应平	(1386)

社会心理

城市老人孤独感现状及其影响因素	郭娓娓 王有智	(1358)
城市化进程中失地农民的心理和谐现状	宋 娜 李 红 浦昆华	(1362)
“黑暗三联征”:一个有短暂但丰富研究历史的人格变量	郭远兵 漆昌柱 黄朝云	(1365)
上下文效应对大学生面孔吸引力的影响	李琼斯 陈 昕 金文霞等	(1368)
暴力犯对社会暴力信息的认知加工研究	关慕桢 周红燕 刘旭峰	(1370)
我国家庭暴力中的性别差异	常 蕾 霍莉钦 洪 炜等	(1375)
爱情满意度与包容及情商的关系	开治中	(1424)

儿童少年心理

互动式团体讲座对减轻农村初中生焦虑、抑郁情绪的效果	来 源 张曼华 刘 婷等	(1373)
儿童期受虐与酒依赖患者家庭功能的相关性	邹韶红 董红斌 马 瑞等	(1379)
舟曲灾区青少年负性生活事件与主观幸福感的调查	胡婷婷 陈友庆	(1381)
青少年英语学习焦虑与英语成绩的关系	徐淑燕 杨宪华	(1384)
浙江省农村初中生学校幸福感现状	谢 晨	(1389)
上海市松江区中学生焦虑及应对方式	李 瑾 徐 燕	(1391)
留守初中的社会支持与心理韧性的关系	陈友庆 张 瑞	(1393)

大学生和研究生心理

大学新生孤独感与应对方式	李小玲 唐海波	(1397)
黎族大学生积极/消极情感的性别差异	喻爱军 王 挺 黄 胜等	(1399)
大学生具体领域同一性状态与心理健康的关系	周红梅	(1402)
网络成瘾大学生戒瘾动机与行为改变	杨 薇 魏广东 程 波等	(1405)
大学生心理韧性、心理症状与自杀风险的关系	杨雪岭 崔梓天 赵静波等	(1408)
大学新生社会支持与学校适应的相关性	邱鸿钟 吴志雄	(1412)
护理本科新生考试焦虑与应对方式	焦艳会	(1414)
医科大学生人际交往能力现状	魏 明 赵 冬 王伟琼等	(1416)
大一学生学习倦怠与学校适应不良关系研究	李仲平 张海霞 张 霞	(1418)
医科大学生综合素质追踪分析	鲁 娟 赵 欣 郭玉峰	(1420)
高职大学生宽恕水平的现状调查	袁殷红	(1422)
大学生情绪调节自我效能感量表的编制	吕 勇 张维维	(1426)
大学生学业自我效能感、学业情绪与学习适应性	李 洁 宋尚桂	(1429)
大学生电脑游戏成瘾对人际关系及孤独感的影响	伍美玲 沈晓娜 孙美祺等	(1432)

综 述

糖尿病患者并发抑郁及心理干预进展	郭永平 汪年松	(1435)
人格解体研究进展	杨敬铭 贾竑晓	(1437)
会议纪要		(1289)
人物介绍		(1296,1440)
国际中华应用心理学研究会第十届学术年会邀请函	国际中华应用心理学研究会;国际中华精神病学会	(1332)
更正		(1396)

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 21 Number 9 September 2013

- Suicide Ideation and Cognitive Impairment of Paranoid Schizophrenia Patients in the Recovery Stage. Kong Yongbiao,Wang Huaqiao,Zhang Jinjin,et al(1281)
- The Clinical Characteristics of Psychiatric Patients' Aggressive Behavior during Hospitalization. Wang Yi,Gan Mingyuan(1283)
- Comparative Study on Discrimination against Patients with Mental Disorders among Different Crowds Living in the Community. Zheng Hong,Chen Silu, Zheng Fengjia,et al(1285)
- The Efficacy of High-dose Olanzapine on Refractory Schizophrenia. Cheng Jun,Li Hong,Shi Yuzhong(1287)
- Randomized Open-controlled Trial of Low-dose Amisulpride Combined Risperidone in Treatment of Negative Symptoms in Patients with First-episode Schizophrenia. Lv Wei,Li Meihua,Liu Linjing(1290)
- Insulin Resistance in First Episode, Drug-naive Depressed Patients: A Clinical Control Study. Zhang Qilin, Zhai Jiang(1292)
- The Role of Emotional Regulation Flexibility in Depression Patients. Gao Zhan,Li Xintian,Xu Lvqing,et al(1294)
- Control Study of Venlafaxine Extended Release(XR) and Sertraline Hydrochloride in the Treatment of Depression. Zhang Dongpo,Zhang Weiqing,Shi Yumei,et al(1297)
- The Relationship between Zhong—Yong Thinking and Depression Symptoms. Gao Zhan,Cai Hualing,Tang Ganqi,et al(1298)
- The Clinical Effect of Occupational and Recreation Treatment in Patients with Chronic Schizophrenia. Zhang Jingyan,Qi Hongmei,Song Gaiqin,et al(1301)
- The Effect of Physical Training on Relieving Anxiety of Psychiatric Inpatients at Convalescence. Pan Dehong,Zhou Chaodang,Hu Lingzhi(1302)
- Pegylated Interferon- α -2a plus Ribavirin in Patients with Chronic Hepatitis C and Psychological Intervention. Song Shiling,Zhou Hongqing,Yin Shufen,et al(1304)
- Relationship between Alexithymia of Patients with Postpartum Depression and Depressive Symptoms. Mao Qingjuan,Gao Fei,Zhang Gaofeng,et al(1307)
- A Clinical Study of Serum C-reactive Protein Level in Migraine Patients with Anxiety and /or Depression Comorbidity. Zhu Jun(1309)
- Auditory Sensory Gating Potential between Postpartum and Non-postpartum Depressions. Huang Ping,Chen Jiu,Tang Ying(1311)
- Relationships between Somatization Level and Scene-trait Coping Style in Chinese Military Personnel. Zhang Liang,Zhang Liyi,Xu Yajin,et al(1313)
- Mental Health and Coping Style of Nurses in Military Hospitals. Shi Ruijie,Zhu Xia,Xiao Wei,et al(1316)
- Subjective Well-Being and Its Influencing Factors of Teachers in Basic Education Stage. Zhou Min,Zhang Tao(1318)
- The Attitude towards Death and Influencing Factors of Psychiatric Hospital Staff. Ban Chunxia,Gao Hongyan,Wu Huimin,et al(1320)
- The Relationship between Personality and Social Support of Medical Staff in County Town. Liang Dan(1322)
- Reliability and Validity Test for Wagnild and Young's Resilience Scale(RS-11) in Chinese. Gao Zhihua,Yang Shaoqing,Juergen Margraf,et al(1324)
- Reliability and Validity Test for Leipzig Short Scale for Recording Sense of Coherence(SOC-L9-) in Chinese. Gao Zhihua,Yang Shaoqing,Juergen Margraf,et al(1327)
- Development of College Student Association Members' Psychological Contract Scale. Xie Julian,Ma Hongyu,Zhang Xiaoxiang,et al(1329)

- Effect Evaluation of Group Counseling in Migrant Children. Zhang Qiaoling,Zhang Manhua,Lai Yuan,et al(1333)
- The Efficacy of Neuro Linguistic Programming Group Counseling on University Freshmen with Tendency of Internet Addiction. Zheng Cheng,Zhu Jianyu,Li Ming(1336)
- Two-year Follow-up Study on the Rehabilitation Efficacy of Comprehensive Skills Training on Schizophrenics. Yu Qing,Zhai Jinguo,Zhao Jingping,et al(1340)
- Effects of Integrated Psychological Training on Mental Health Status of Officers. Liu Hanling,Ji Mingjiang,Zou Laizhi,et al(1343)
- Impact of Psychological Intervention on Cognitive Emotion Regulation Strategy of Patients with Breast Cancer. Pei Yan,Dong Xiaojing,Zhang Nan,et al(1346)
- Effects of Psychotherapy on Mental Status of Patients with Traumatic Fracture. An Yingqi,An Yuhui,He Rongxia,et al(1347)
- Group Counseling on Adolescent Resilience. Xu Min(1349)
- Application of Responsibility System Grouping Care on Depression Patients. Zhang Sujuan,Jin Qi,Xu Ruifeng,et al(1350)
- Application and Effect for Comfort Nursing on the Hyperemesis Gravidarum Patients. Liu Ning,Gao Yan(1353)
- The Effect of Painting Therapy on Self-esteem of Patients with Schizophrenia. Zhang Chuanhai,Meng Wenjing,He Chaohui(1355)
- Effect of Psychological Intervention on Negative Emotion of Families of Cancer Patients. Wang Lingling,Xue Yunzhen,Niu Rungui(1356)
- Loneliness of Urban Aged People and Its Influencing Factors. Guo Weiwei,Wang Youzhi(1358)
- The Influence of Psychological Nursing on the Curative Effects and Unhealthy Emotion in Patients with Functional Dyspepsia. Jia Bihui,Lu Rongxiang,Guo Fengying(1360)
- Present Status of Psychological Harmony of Landless Peasants in the Urbanization Process. Song Na,Li Hong,Pu Kunhua(1362)
- The Dark Triad:A Personality Variable with a Short but Abundant Researching History. Guo Yuanbing,Qi Changzhu,Huang Chaoyun(1365)
- Effect of Linguistic Context 'Affect on Facial Attractiveness of College Students. Li Qiongsi,Chen Xin,Jin Wenxia,et al(1368)
- Cognitive Judgement of Social Violent Information in Violent Criminals. Guan Muzhen,Zhou Hongyan,Liu Xufeng(1370)
- The Effect of Interactive Group Lectures on Reducing Anxiety and Depression of Rural Junior High School Students. Lai Yuan,Zhang Manhua,Liu Ting,et al(1373)
- Gender Difference of Domestic Violence in China. Chang Lei,Huo Liqin,Hong Wei,et al(1375)
- Correlation between Family Assessment in Patients with Alcohol Dependence and Childhood Abuse. Zou Shaohong,Dong Hongbin,Ma Rui,et al(1379)
- The Relationship between Negative Life Events and Subjective Well-being Zhouqu Disaster Area Adolescents. Hu Tingting,Chen Youqing(1381)
- English Learning Anxiety for Adolescent and Its Relation to English Achievement. Xu Shuyan,Yang Xianhua(1384)
- Active Intervention Effect on Mental Health of High School Students. Yao Yingping(1386)
- Rural Junior Students' School Well-being in Zhejiang Province. Xie Chen(1389)
- The Correlations between Anxiety and Coping Styles of Shanghai Songjiang Middle School Students. Li Jin,Xu Yan(1391)
- The Relationship between Social Supports and Resilience of Junior Left-behind Students. Chen Youqing,Zhang Rui(1393)
- Relationship between Loneliness Characteristics and Coping Style of College Freshmen. Li Xiaoling,Tang Haibo(1397)

- Gender Differences of Positive Affect / Negative Affect among Li Nationality College Students.
..... Yu Aijun, Wang Ting, Huang Sheng, et al(1399)
- The Relationship between Identity Status of Specific Fields and Mental Health Condition of Students. Zhou Hongmei(1402)
- Motivation Alteration and Behavior Alteration of Undergraduates with Internet Addiction Disorder.
..... Yang Wei, Wei Guangdong, Cheng Bo, et al(1405)
- The Relationship between Psychological Resilience, Psychopathology and Suicidal Risks in Chinese College Students.
..... Yang Xueling, Cui Zitian, Zhao Jingbo, et al(1408)
- Relationship between Social Support and School Adjustment of College Freshmen. Qiu Hongzhong, Wu Zhixiong(1412)
- The Relationship between Test Anxiety and Coping Style in Nursing Freshman. Jiao Yanhui(1414)
- Interpersonal Skills of Undergraduate in Medical University. Wei Ming, Zhao Dong, Wang Weiqiong, et al(1416)
- The Relationship between Freshman Learning Burnout and School Maladjustment.
..... Li Zhongping, Zhang Haixia, Zhang Xia(1418)
- Continual Analyses of Comprehensive Qualities Evaluation Results of Medical Undergraduates.
..... Lu Juan, Zhao Xin, Guo Yufeng(1420)
- Forgiveness in Higher Vocational College Students. Yuan Yinhong(1422)
- The Relationship between Love Satisfaction, Tolerance and EQ. Kai Zhizhong(1424)
- Development of Regulatory Emotion Self-efficacy Scale for College Students. Lv Yong, Zhang Weiwei(1426)
- The Relationship among Academic Self-efficacy, Academic Emotions and Learning Adaptability of Undergraduates.
..... Li Jie, Song Shanggui(1429)
- The Effect of College Students' Computer Game Addiction on Their Interpersonal Relationship and Loneliness.
..... Wu Meiling, Shen Xiaona, Sun Meiqi, et al(1432)
- Progression Depression of Patients with Diabetes and Psychological Intervention. Guo Yongping, Wang Niansong(1435)
- Research Progress of Depersonalization. Yang Jingming, Jia Hongxiao(1437)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第21卷 第9期
2013年9月15日出版

主 管:中 国 科 学 技 术 协 会

主 办:中 国 心 理 卫 生 协 会

编委出版:《中国健康心理学杂志》编委会

(北京德外安康胡同5号 邮编:100088)

电话:0315—2245110

E-mail :jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任:崔以泰

主 编:马 辛 执行主编:李建明

编辑部主任:段建勋

责任编辑:李 薇 库雪飞 英文编辑:杨绍清

印 刷:河 北 理 工 大 学 印 刷 厂

国 内 发 行:河 北 省 唐 山 市 邮 政 局

邮发代号:18—285 (全国各地邮局订阅)

国 外 发 行:中国 国际图书贸易总公司(北京:399信箱)

国 外 发 行 代 号:M8256

中国 标准 连续 出 版 物 号: ISSN 1005—1252

CN 11—5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 21 Number 9 September 2013

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail :jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board:Cui Yitai

Editor-in-Chief:Ma Xin

Managing Director:Li Jianming

Editorial Director:Duan Jianxun

Executive Editor:Li Wei Ku Xuefei

English Editor:Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei University of Technology

Domestic Distributor:China Local Post Office

Code No.:18—285

Overseas Distributor:China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)

Code No.:M8256

CSSN:ISSN 1005—1252 CN 11—5257/R